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SKENER STRUKE Trofejni selektori o Eurobasketu i {ansama Srbije

e postoji opravdanje za odsustvo iz
reprezentacije u smislu neophodnih
priprema za narednu sezonu u NBA.
Navodno, igra~i se pla{e povreda; od

toga prezaju svi, a ne zaboravimo da u Evroligi imate
igra~e koji vi{e zara|uju od nekih Evropljana u NBA. I
{ta ako se oni povrede, ko }e klubovima nadomestiti
njihovo odsustvo? To je jednostavno zamajavanje
javnosti.

Na{a ekipa je oslabljena,
hendikep je ogroman. Niko nije
sre}an zbog toga. Kvalitet jednog ili
dvojice mo`e{ nadomestiti, ali je
kod nas problem {to je povre|eno
maltene pola tima, u pitanju su
igra~i koji su bili nosioci i prema
kojima je postojala odre|ena navika
u smislu koncepcije i uigranosti. 

Ipak, bez obzira na to, u toku
priprema smo igrali dosta dobro i to
je sve izgledalo poprili~no
ohrabruju}e. Bogdanovi} je posle
povrede dao nemerljiv doprinos
osvajanju Evrolige. On je i na
Olimpijskim igrama i prethodnim
velikim takmi~enjima bio me|u
nosiocima. Po{to je jo{ uvek mlad
igra~, mo`da mu je falilo vi{e iskustva.
U vi{e aspekata je jako bitan za na{
tim, ali nikako ne bi valjalo da bude
previ{e optere}en; jednostavno
pojedinac ne mo`e da donese
vrhunski rezultat, ma koliko da je
dobar. Stefan Jovi} i Vasilije Mici}
doneli su novi kvalitet u odsustvu
Milo{a Teodosi}a, koji je jedinstven po svojoj
lucidnosti. U tome mu nema premca. 

Odbrana je klju~ uspeha. Pogotovo u ovakvoj
situaciji. Timski ambijent i kolektivni duh stvaraju se u
odbrani i to je preduslov za sve vrhunske rezultate.
Pravi temelj. Odbrana i timski duh stvaraju dodatnu
vrednost. Svi mi koji ih poznajemo, svesni smo da bez
toga uspeh ne mo`e do}i. Ve}ina igra~a iz trenutnog
sastava reprezentacije su individualno dobri defanzivci
i to bi trebalo da predstavlja na{ ekstrakvalitet.

Trenutno je vrlo te{ko re}i koji nam je krajnji

domet na {ampionatu. Veoma je va`no i {ta }emo
uraditi kod ukr{tanja sa [panijom, Crnom Gorom.
Mislim da }emo u primarnoj grupi biti me|u dve
vode}e ekipe. Postoji vi{e selekcija koje nam mogu
zadati dosta problema u onoj odlu~uju}oj utakmici
po pitanju prolaska u polufinale. Da smo kojim
slu~ajem oti{li u najja~em mogu}em sastavu, ne bih
imao nikakve dileme da }emo sa [panijom
odlu~ivati o zlatnoj medalji. Situacija je sada

druga~ija, me|utim ekipa mi deluje poprili~no
samouvereno i stava sam da imamo sasvim dobre
izglede da napravimo rezultat.

Mislim da kod podele medalja ne bi trebalo da
bude velikih iznena|enja. Reprezentacije koje su i na
prethodnim takmi~enjima bile na pobedni~kom
postolju trebalo bi to i sada da urade. Selekcije poput
Crne Gore ili Hrvatske mogu da iznenade, pogotovo
Hrvatska, koja je na OI u Riju pokazala da poseduje
kvalitet i samouverenost i da je spremna da se
nadme}e za medalju. 

Du{an Duda Ivkovi}:
Igra}emo dobru ko{arku

e bih govorio o vrlinama
niti manama ove
reprezentacije, koja,
odmah to da ka`em, ima

mnogo vi{e vrlina. Ova
reprezentacija je tim i meni se
izuzetno dopadaju selektorove izjave,
koji je decidan, da {to se ti~e
ambicija, one ostaju iste i mislim da
}e ovaj tim, koji je dobro vo|en i
treniran, imati jednu prednost, a to je
da ne}e biti pod pritiskom. Se}am se
vrlo dobro jednog turnira letos, bio je
na gr~kom ostrvu Siros, pozvan sam
bio kao gost i celo ve~e sam proveo sa
Bogdanom Bogdanovi}em. Ka`em
mu: „Slu{aj, lave, idi sedi tamo malo
sa igra~ima, sa dru{tvom.“ On onako
nasmejan odgovara: „Ne, ne, nikako,
ako mogu, voleo bih da sedim sa
vama.“ Tada je bilo govora i o mojoj
humanitarnoj utakmici. Rekao mi je
da }e sigurno do}i, ali me je
prethodno pozvao da do|em na
balkon, jer je vreme da osvojimo

Evropsko prvenstvo. Tad niko nije
mogao da pretpostavi ovolike
povrede i otkaze. Rekao sam mu tada
na Sirosu: „Nikada ne polazi od toga
da ide{ ne{to da osvoji{, ve} od
utakmice do utakmice.“ S tim u vezi,
mislim da je ekipa sazrela, pa`ljivo
sam gledao tim, naro~ito na na{oj
poslednjoj utakmici na Akropolis
kupu protiv Gr~ke, na kojoj nije
nastupio Stefan Jovi}, a on je
izuzetno bitan za tim. Pri~ao sam sa
selektorom i sa igra~ima i mislim da
}emo igrati dobru ko{arku. Ne mogu
da ka`em i ne ̀ elim da pri~am o
medalji. 

Postoji i odre|ena paralela ove
situacije sa onom u kojoj smo bili
2013. na Evropskom prvenstvu u
Sloveniji. Tad smo imali puno
debitanata i odjednom smo ostali,
kao i sada, bez Teodosi}a, samim
tim, izgubili smo minimalnih 15
iskreiranih poena i jo{ toliko iz
njegove egzekucije. Teodosi} ne}e

u~estvovati na Evropskom
prvenstvu, ali je va`no da imamo
jednog Jovi}a, koji da je bio zdrav
pro{le sezone, Zvezda bi sigurno u{la
u plej-of Evrolige. 

Znatno smo iskusniji, ali
nemamo, verovatno, one igra~e koji
prave veliku razliku. U ovom
trenutku te{ko je izdvojiti favorite.
Iskustvom i godinama, bez obzira {to
}e izostati povre|eni Serhijo Ljulj,
[panci su iznad svega pravi tim. Oni
su najdu`e zajedno; pritom ne
smemo da zaboravimo da }e na
Evropskom prvenstvu odsustvovati
veliki broj vrhunskih igra~a, {to je
upozoravaju}e. Bojim se da toliki
odliv igra~a Evropa te{ko mo`e
izdr`ati, trenirao sam svetske asove i
bio presre}an kada ti igra~i igraju u
NBA. Danas nam odlaze igra~i koji
nemaju iskustvo, nekada ~ak ni
odre|en kvalitet, da bi igrali NBA.
Bojim se da bi uskoro i njihova
Razvojna liga mogla da bude puna

na{ih, evropskih igra~a. Klubovi iz
NBA ne mogu da zabrane igra~ima
da nastupaju za reprezentaciju, ali da
se ne la`emo, Nikola Joki} sigurno
nije samoinicijativno odlu~io da ne
igra za Srbiju na Evropskom
prvenstvu.

Bez Teodosi}a, bitna }e biti timska
igra, dobra saradnja sa centarskom
linijom. Mislim da tu imamo kvalitet,
fali}e nam Milo{eva kreacija, a nije
samo on u pitanju. Ne}emo imati
vi{e od pola tima, ali ja verujem u
ekipu i u Sa{u \or|evi}a. 

asno je da selektor Aleksandar
\or|evi}, kao prvi ~ovek struke,
ima najve}u mogu}u ambiciju i
da to {to je u ovom trenutku

prakti~no bez dosta igra~a koji su bili nosioci
igre prethodnih godina, njemu ne predstavlja
problem. Izuzetno je zadovoljan na~inom na
koji su igra~i trenirali, kako su se pona{ali i
ophodili prema profesionalnim obavezama,
{to je vrlo va`no. U ovom trenutku,
reprezentaciju ~ine momci koji su ono
najbolje {to ova zemlja ima. @elim im puno
sre}e. Neka daju sve od sebe, neka se bore i
mislim da }e to da bude sasvim dovoljno. 

Ne bih govorio o izrazitim favoritima, jer
mislim da ih na kontinentalnom {ampionatu
ne}e ni biti. Ima dosta reprezentacija koje
ravnopravno konkuri{u za odli~je. Kao i uvek,
klju~ne }e biti utakmice ~etvrtfinala,
polufinala i finala. Daj bo`e da do|emo do te
faze. Rano je za neke analize, posmatraju}i
utakmice, ne samo na{e, ve} i drugih
reprezentacija, verujem da }e slika biti znatno
druga~ija kada prvenstvo bude po~elo.

Gledaju}i kroz prizmu favorita, verovatno
ne}e biti nekog prevelikog odstupanja, u
pore|enju sa prethodnim velikim
takmi~enjima. Ima najmanje osam selekcija
koje }e se boriti za jednu od medalja.

U kontekstu brojnih povreda, kad nekog
nema, onda drugi igra~i dolaze da iskoriste
priliku. Ne}e biti dosta igra~a, ali bi}e to
savr{ena prilika za mlade, gladne i `eljne
dokazivanja. To im je savr{ena prilika da se
poka`u. Gleda}u ih tamo. Uvek sam za to da
igra~i nastupaju za reprezentaciju, ma koja
da je u pitanju. I nikada nisam bio protiv
toga, ve} sam bodrio moje igra~e da budu
deo nacionalnog tima. Ja sam prezadovoljan
~injenicom da Fenerbah~e ima najvi{e
reprezentativaca na Eurobasketu - devet. 

Nikada nije bilo lako, niti }e biti lako. Ja se
se}am te 1997. godine i izuzetno te{kog
Evropskog prvenstva, kada smo izgubili od
Italije u grupnoj fazi. Pobedili smo ih u finalu,
igrali jako celo prvenstvo, a dogodio se i onaj
~udesni ko{ Aleksandra \or|evi}a u
poslednjoj sekundi. I to je lepota ko{arke. 

N

@eljko Obradovi}:
Ne}e biti lako, 
nikad nije bilo

Svetislav Kari Pe{i}:
Odbrana je klju~ uspeha
N

J
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INTERVJU: Aleksandar Sa{a \or|evi}, 
selektor reprezentacije Srbije

Idemo da se
„pobijemo“ 
za medalju

ovek koji je, zajedno sa igra~ima i
stru~nim {tabom naravno, koautor
najnovije renesanse srpske
reprezentativne ko{arke, otkako je

pre nepune ~etiri godine postavljen za
selektora, nikad nije mogao da raspola`e svim
igra~ima koji bi se na{li na njegovom spisku.
Ovog puta bilo je najdrasti~nije: najpre otkazi, a
potom i serija povreda u~inili su da se spisak
sam „skra}ivao“, ali \or|evi}, koji je ve}
ba{tinio srebra sa Mundijala i Olimpijade, nije
zbog toga ni najmanje klonuo duhom.

- Situacija je takva kakva je, svi ovi momci su
moj izbor. Idemo sa najboljim igra~ima koji mogu
i ̀ ele da igraju, a nisu povre|eni. Takve stvari se
de{avaju, igra~i koji su sad u ekipi znaju na koji
na~in da nadomeste izostanak drugih. Svako ko
nije tu ima neku svoju te ìnu, me|utim, svako ko
je tu ima du`nost da da jo{ vi{e od sebe timu.

^ini se da je Eurobasket kao takmi~enje u
velikoj krizi i izgleda kao da neki spoljni
faktori iz sve snage rade na tome da mu {to
vi{e umanje zna~aj.

- Evropsko prvenstvo je takmi~enje u
specifi~noj situaciji, mnogi igra~i su i stavkama u
ugovoru bili spre~eni da nastupe. Veliki znak
pitanja stoji pred FIBA, kako da se to veliko
takmi~enje ponovo stavi na noge, jer ko{arka je,
istorijski gledano, i podignuta na nivo na kom je

sada preko FIBA takmi~enja. Sve je krenulo od
2010. kad je NBA poslao ultimatum svim
ameri~kim TV stanicama, da }e, ukoliko budu
prenosili Mundijal iz Turske, ostati bez prava
prenosa NBA utakmica. Usledio je i sukob ULEB
i FIBA, i sve to zajedno izuzetno {teti ko{arci.

Sistem takmi~enja diktira da je jako va`no
pobe|ivati i u prvoj fazi zbog plasmana, a
posebno u one mogu}e ~etiri „nokaut“
utakmice. Nema praznog hoda, malo je
prostora za taktiziranje.

- Uvek smo i{li utakmicu po utakmicu, tako
da nam je najva`niji me~ trenutno onaj prvi.
Letonija je tim koji dugi niz godina igra
zajedno, sa istim trenerom. Igraju specifi~nu,
brzu ko{arku sa odli~nim {uterima sa dobrim
„bol hendlerima“. I to od nas zahteva da
budemo na izuzetno visokom nivou. Posle toga
sledi Rusija sa svim tim velikim imenima, te
dve utakmice su, rekao bih, „kapitalci“. Od toga
mo`e dosta da zavisi.

Da li }e roster kojim sad raspola`ete
iziskivati i promene u koncepciji igre?

- Videli ste u pripremnom periodu na
prijateljskim utakmicama {ta mi ̀ elimo. Tako
kako smo igrali, igra}emo i na Eurobasketu,
trude}i da unapre|ujemo sve elemente i da
pobedimo sve utakmice. 

Ko su po vama, sada kada se zna ko je u
kom sastavu, favoriti za najvi{i plasman?

- Rusija je fizi~ki izuzetno mo}na ekipa, Turska
je doma}in i znamo {ta to zna~i, Litvanija je uvek
kandidat za najvi{i plasman, [panija je prvi
favorit, Francuzi sa izuzetno brzom ekipom, iako
je kod njih smena generacija, sve su to igra~i koji
su kod istog selektora bili na spisku i za prethodna
takmi~enja. Grci u sastavu imaju igra~e koji
godinama imaju velike uspehe u klupskoj ko{arci,
Hrvatska i Slovenija su izuzetno kvalitetni i imaju
jak zamajac. Slovenci preko Don~i}a i Dragi}a,
Hrvati preko Bogdanovi}a, [ari}a i Simona grade
neku svoju {ansu. Jaka je i Crna Gora, predvo|ena
~ovekom koji je sa tri razli~ite reprezentacije
osvajao medalje. Bi}e izuzetno interesantno,
Finska je odigrala sjajno poslednje EP, Poljska je
pokazala koliko je opasna, oni su po~eli pripreme
15 dana pre svih ostalih.

[ta je to {to mo`e biti presudno u
kona~nom plasmanu?

- Biti pravi u pravom momentu. I nikada pre
takmi~enja ne tra`iti „ekskjuz“, ne postoji
opravdanje. Bi}e, po mom mi{ljenju, mnogo
utakmica na jednu loptu, dakle, jedna ukradena
lopta, jedan skok u odbrani ili u napadu, jedan
{ut... mogu biti presudni kad se igra na jedan
posed razlike.

Igra~i ka`u da zra~ite pozitivnom
energijom, da {irite oko sebe pobedni~ki
mentalitet. Da li je, posle dva srebra, i u
okolnostima kakve su sada, vreme i za zlato?

- Moj cilj, misija i opsesija od kad sam
preuzeo reprezentaciju nisu se menjali. U svom
prvom gostovanju kao selektor na TV sam rekao
da je moj cilj da se na kraju svakog takmi~enja
~uje na{a himna. Tu se ni{ta nije promenilo. To
va`i za sve nas u reprezentaciji, niko nema prava
da kad je tu razmi{lja druga~ije nego da su ciljevi
najvi{i. Kako ja volim da ka`em, idemo da se
pobijemo za medalju. 

Zna~i da u smislu cilja ne postoji „plan B“?
- Nemamo prava na to. 

Idemo sa najboljim igra~ima
koji mogu i `ele da igraju, a
nisu povre|eni. Takve stvari
se de{avaju, igra~i koji su
sad u ekipi znaju na koji
na~in da nadomeste
izostanak drugih

Moj cilj, misija i opsesija od
kad sam preuzeo
reprezentaciju nisu se
menjali. Da se na kraju
svakog takmi~enja ~uje na{a
himna. To va`i za sve nas u
reprezentaciji

^
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Raspored utakmica Srbije

Poljska

Gr~ka

Francuska

Finska

Island

Slovenija

Grupa A (Helsinki)

Ukrajina

Izrael

Litvanija

Gruzija

Italija

Nema~ka

Grupa B (Tel Aviv)

Hrvatska 

^e{ka

[panija

Crna Gora

Rumunija

Ma|arska

Grupa C (Klu`)

Velika
Britanija

Rusija

Srbija

Letonija

Turska

Belgija

Grupa D (Istanbul)

OSMINA FINALA

Subota, 9. septembar

B2
A3

Nedelja, 10. septembar

C1
D4

^ETVRTFINALE

Utorak, 12. septembar

Nedelja, 10. septembar

D2
C3

Nedelja, 10. septembar

C2
D3

Subota, 9. septembar

A1
B4

Subota, 9. septembar

B1
A4

Subota, 9. septembar

A2
B3

Nedelja, 10. septembar

D1
C4

Utorak, 12. septembar

Sreda, 13. septembar

Sreda, 13. septembar

POLUFINALE

^etvrtak, 14. septembar

Petak, 15. septembar

BORBA ZA TRE]E MESTO

FINALE

Nedelja, 17. septembar

Nedelja, 17. septembar

Petak 1. septembar 2017.
13:15 Belgija - Velika Britanija
16:00 Srbija- Letonija
20:00 Turska- Rusija

Subota, 2 septembar 2017.
13:15 Letonija-Belgija 
16:00 Rusija- Srbija
20:00 Velika Britanija - Turska

Ponedeljak 4. septembar 2017.
13:15 Letonija - Velika Britanija
16:00 Belgija - Rusija 
20:00 Srbija - Turska

Utorak 5. septembar 2017
13:15 Rusija - Letonija
16:00 Velika Britanija - Srbija
20:00 Turska - Belgija

^etvrtak 7. septembar 2017
13:30 Rusija - Velika Britanija
16:15 Belgija - Srbija
19:45 Letonija -Turska
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Energija, brzina,
odbrana: Bogdan

Bogdanovi}

dsustvo velikog broja igra~a iz
reprezentacije, u ovom slu~aju pre svega
Milo{a Teodosi}a, nekako je silom prilike
Bogdana Bogdanovi}a isturilo kao prvu

zvezdu tima, nekoliko saigra~a ga je ovih dana javno
proglasilo za lidera ekipe. Bogdanovi} iza sebe ima
sjajnu sezonu, sa Fenerbah~eom je postao prvak
Evrope, ispred sebe debitantsku za Sakramento u
NBA. Izme|u je Eurobasket, gde se od njega o~ekuje
da u klju~nim momentima preuzima odgovornost.

- Uvek smo igrali kao tim. Nikad nismo unapred
izdvajali igra~e koji su klju~ni, to je zavisilo od
momenta, od utakmice. I van terena i na samom
parketu svi razmi{ljamo tako. Isto kao {to sam se ja
trudio da iskoristim {ansu kad mi se pru`ila, tako i
ovi mla|i momci imaju priliku da se doka`u na
velikom takmi~enju.

Pod „lider“ se najvi{e podrazumeva
preuzimanje odgovornosti, i da vas na neki na~in
nazivaju prvom napada~kom opcijom
reprezentacije Srbije, protivnici }e na vas obratiti
najve}u pa`nju.

- Ne mo`e da se ka`e - prva napada~ka opcija. To
zavisi od taktike, na koji na~in napadamo protivnika,
njihove odbrane. Spreman sam da se izborim i sa
tom vrstom pritiska. 

Sistem takmi~enja je takav da se u „nokaut fazi“
igra ve} od osmine finala, posle igranja u grupi
slede ~etiri eventualne utakmice koje odre|uju
plasman. Ima li selekcija Srbije dovoljno dugu
klupu i snage da izgura takav turnir?

- Pri~ao sam sa mla|im momcima, ali i onima koji
do sada nisu imali neke bitnije uloge u timu, u ovim
okolnostima oni mogu da preuzmu na sebe mnogo
ve}u odgovornost. Mislim na sve njih, svako mo`e da
„eksplodira“ na ovom turniru, svi smo mi tu zato {to
imamo kvalitet.

Sa Eurobasketa }e odsustvovati mnogo velikih
igra~a, to va`i za skoro sve reprezentacije. Koliko
}e to uticati na kvalitet ko{arke?

- S obzirom da se zavr{na faza igra u Turskoj, gde
su ljudi poslednjih godina postali i ko{arka{ki
fanatici, mislim da }e poseta i atmosfera biti na
visokom nivou, iako }e izostati mnoga atraktivna
imena. Zna~aj Eurobasketa i sjaj medalja naravno
ne}e zbog toga biti manji, iako }e to svakako uticati
na kvalitet.

[ta bi mogla da bude najve}a prednost Srbije u
odnosu na rivale?

- Mnogo stvari za visok plasman treba da se
poklopi. I da se pobedi kad se igra lo{ije, i sre}a, i
momenat. Mi treba da se oslanjamo na energiju i
brzinu, na zalaganje u kolektivnoj odbrani, {to je
svakako na{ kvalitet.

U pripremnim utakmicama selektor \or|evi}
vas je vi{e nego ikada pre stavljao u ulogu
plejmejkera, pripremao da i tu preuzmete deo
posla u odsustvu Teodosi}a. Igrali ste vi na tom
mestu jo{ u Partizanu, tako ne{to zna~i i dodatnu
potro{nju energije.

- Trebalo mi je par utakmica da se na to naviknem
i mislim da je to uspe{no zavr{eno. Dobro je {to
imamo dosta igra~a koji mogu da igraju na vi{e
pozicija, dobro i za odbranu jer mo`emo da

koristimo preuzimanja, ali i za raznovrsnost napada.
Pozicije „jedan“ i „dva“ jesu razli~ite, ali to zavisi i od
koncepcije igre. U Feneru sam i sa pozicije „dva“ imao
dosta loptu u rukama, ali nije to isto u klubu i
reprezentaciji. Ovde se igra sa mnogo vi{e pasova, vi{e
se kre}e lopta, a vi{e se kre}e i bez lopte. Velika
potro{nja je zahtev moderne ko{arke, ne samo na
pozicijama na kojima ja igram. To je ne{to za {ta se
spremamo i na {ta smo navikli.

Ve} godinama se pri~a o „timskoj hemiji“ koja
krasi reprezentaciju. Na okupu je veliki broj
ostvarenih igra~a sa dobrim ugovorima, koji igraju
u velikim klubovima, sa strane se ~ini da nema
sukoba sujeta, razma`enih zvezda...

- Jednostavno svi volimo da do|emo na okupljanje
reprezentacije, da budemo deo te pri~e. Ni ove godine,
kao uostalom ni prethodnih, nismo imali sre}e da

budemo kompletni, ali kao i uvek oni koji su tu }e dati
maksimum za tim, nikom tu na pamet ne pada neko
samoisticanje i statistika. Otvoreni smo jedni prema
drugima, iskreni, i to je dodatni kvalitet ovog tima.

Kakva je tu uloga selektora \or|evi}a? Kako je
on uspeo svoj dokazani pobedni~ki mentalitet da
prenese na ekipu?

- On ima tu mo} da nam prenese pozitivnu energiju,
posebno u trenucima kad krene lo{e. Da nas „skupi“ i
razbudi kad treba.

Ko su, po vama, favoriti za najvi{i plasman na
Eurobasketu?

- [panci i Litvanci su u najja~em sastavu, ta~nije,
imali su najmanji broj otkaza i povreda, pa ih to na neki
na~in favorizuje. Naravno, to je samo na papiru, videli
smo i poslednjih godina da na parketu sve mo`e da bude
druga~ije, svi koji do|u na {ampionat znaju da igraju
ko{arku. Mnogo ekipa mo`e tu da se ume{a, i Slovenci, i
Hrvati, i mi... Francuzi su vrlo nezgodni, ~udi me da su
ih mnogi otpisali, a imaju vrlo jaku ekipu i videlo se u
pripremnom periodu da igraju sasvim dobro.

Posle Eurobasketa ~eka vas debitantska sezona u
Sakramentu, u NBA ligi. U kom{iluku u LA
Klipersima }e biti Teodosi}. Ko }e od vas dvojice biti
prvak Kalifornije?

- Mislim da }emo to biti mi. Jednostavno, uvek
`elim da pobedim, pa tako i razmi{ljam. 

INTERVJU: Bogdan Bogdanovi}, jedan od najiskusnijih igra~a u reprezentaciji Srbije

Neko novi da sada „eksplodira“
O

Mnogo stvari za visok plasman
treba da se poklopi. I da se pobedi
kad se igra lo{ije, i sre}a, i
momenat. Mi treba da se
oslanjamo na energiju i brzinu
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Stefan Jovi}
Pozicija: Plejmejker
Datum ro|enja: 03. 11. 1990.
Visina: 194 cm
Klub: Bajern Minhen 

Aleksandar \or|evi}

Pozicija: Selektor
Datum ro|enja: 26. 08. 1967.
Klub: Bajern Minhen

Marko Guduri}

Pozicija: Bek
Datum ro|enja: 08. 03. 1995.
Visina: 197 cm
Klub: Fenerbah~e

Milan Ma~van

Pozicija: Krilni centar
Datum ro|enja: 16. 11. 1989.
Visina: 205 cm
Klub: Bajern Minhen

Vasilije Mi~i}
Pozicija: Plejmejker
Datum ro|enja: 03. 01. 1994.
Visina: 196 cm
Klub: @algiris

Bogdan Bogdanovi}

Pozicija: Bek
Datum ro|enja: 18. 08. 1992.
Visina: 197 cm
Klub: Sakramento Kings

Vladimir Lu~i}
Pozicija: Krilo
Datum ro|enja: 17. 06. 1989.
Visina: 202 cm
Klub: Bajern 

Ognjen Kuzmi}

Pozicija: Centar
Datum ro|enja: 16. 05. 1990.
Visina: 213 cm
Klub: Real Madrid

Vladimir [timac

Pozicija: Centar
Datum ro|enja: 25. 08. 1987.
Visina: 211 cm
Klub: EFES 

Boban Marjanovi}
Pozicija: Centar
Datum ro|enja: 15. 08. 1988.
Visina: 222 cm
Klub: Detroit Pistons

Stefan Bir~evi}
Pozicija: Krilni centar
Datum ro|enja: 13. 12. 1989.
Visina: 210 cm
Klub: Istanbul Bjuk{ehir 

Dragan Milosavljevi}

Pozicija: Bek
Datum ro|enja: 11. 05. 1989.
Visina: 198 cm
Klub: Unikaha

Branko Lazi}

Pozicija: Bek
Datum ro|enja: 12. 01. 1989.
Visina: 194 cm
Klub: Crvena zvezda mts

Posle svih problema, otkaza i povreda, bi}e
sigurno te{ko. Ono {to je bilo zacrtano i
dalje va`i; moramo da verujemo u nas, da
se dr`imo zajedno, negujemo jedinstvo i
mislim da je tako sve mogu}e. 

Sve su reprezentacije veoma kvalitetne,
igra}e se veliki broj utakmica, dan za
danom, samim tim bi}e velikih isku{enja.
Oslabljeni smo, neki su roviti, zbog ~ega
nas o~ekuje jo{ te`i posao.

Na{ cilj je medalja i ka tome te`imo.
Pripremni period je pro{ao kako treba,
dobro smo se spremili, ostali su neki
detalji, ali sam ube|en da }emo biti
spremni za {ampionat.

Potpuno sam spreman i fizi~ki i psihi~ki, i
maksimalno sam motivisan. Spreman sam
i za ulogu plejmejkera, {ta timu bude 
trebalo i {ta trener odlu~i, to }u i igrati.
Obe}avam samo da }u dati sve od sebe.

U ime cele ekipe mogu da ka`em da }emo
ostavljati srce na terenu i truditi se da 
odemo {to dalje. Uzdam se u na{ inat i na{e
zajedni{tvo i to mo`e da nam da dodatni
vetar u le|a da doguramo {to dalje.

Ovo }e biti moje prvo veliko takmi~enje, {to
me ~ini veoma sre}nim i zadovoljnim.
Verujem u ovu ekipu, ambijent je dobar,
vlada pravo drugarstvo. Bazu imamo, kao i
na{e `elje i ambicije, koje su ostvarive.

O~ekujem da pomognem ekipi koliko je to
mogu}e i da kao kapiten pomognem
mla|im igra~ima kojima }e ovo biti prvo
veliko takmi~enje, {to savetima, {to svojim
primerom i zalaganjem.

Svaku utakmicu idemo na pobedu i svaka
je va`na. Mnoge ekipe su ambiciozne i
najavljuju borbu za medalje. Na nama je
da gledamo svoj put, imamo kvalitet i
dobru timsku hemiju.

Mi smo ekipa, spremni smo, bi}emo
bolji kako takmi~enje bude odmicalo.
Samo da nas zdravlje poslu`i do kraja
takmi~enja. @elje su uvek visoke,
potajno se nadam medalji.

Znamo na{e ciljeve, {ta smo zacrtali pre
po~etka takmi~enja. I dalje imamo ekipu
za najvi{e mogu}e domete. Ne be`imo i ne
krijemo se. Na`alost, mora}emo i bez
momaka koji su deo na{e porodice.

Od tima i sebe o~ekujem iste stvari. Da
budemo spremni, fokusirani i da
nastavimo da idemo uzlaznom putanjom
kao {to smo to radili tokom utakmica u
pripremnom periodu.

Pred Eurobasket imam isti pristup kao
i tokom prijateljskih utakmica -
trudi}u se da dam svoj maksimum i
ostanem podre|en timu od koga Sale
uvek izvla~i najbolje.

Bo`e zdravlja da sve bude u redu i da sa
samopouzdanjem do|emo do osmine 
finala. Grupa sa kojom ukr{tamo je dosta
te`a i koji god protivnik da bude 
neizvesnost }e u osmini finala biti ve}a.
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SKENER SEDME SILE: Deset renomiranih ko{arka{kih novinara analizira i prognozira

Srbija mo`e da 
napadne medalju

Sr|an Radojevi}, Sport klub

1. Iako je Srbija poprili~no
oslabljena zbog brojnih izostanaka vrlo
va`nih igra~a, i dalje vidim da ova ekipa
mo`e da napadne medalju, a koju, to
}e zavisiti i od ukr{tanja sa rivalima
tokom borbi na ispadanje. Srbija je
pokazala tokom priprema da igra
odli~no na oba kraja parketa i bez
svojih najve}ih zvezda.

2. [panija i Srbija u prvom redu. Ja
o~ekujem mnogo od Slovenije jer imaju odli~ne igra~e i vrhunskog
trenera Igora Koko{kova. Francuska je oslabljena ali oni i Litvanci
uvek mogu da napadaju medalju. Iz drugog plana o~ekujem dobar
turnir za Hrvatsku i Rusiju, a Letonija mo`e svima da napravi
ozbiljne probleme, ali pitanje je da li mogu do medalje.

3. Za Srbiju }e biti najbitnije da odr`i ovaj nivo odbrane kakav
prikazuje tokom pripremnih me~eva. Ekipa deluje uigrano, a jedna
od prednosti je odli~na igra u tranziciji, kontre i laki poeni iz dobre
odbrane, kao i ~injenica da je igra Srbije vi{edimenzionalna, iako fale
tri vrlo bitna i kreativna igra~a za takvu igru kao {to su Teodosi},
Bjelica i Joki}.

Slobodan [arenac, Radio-televizija Srbije

1. Na Prvenstvu postoji jedno {est-sedam
ekipa koje }e podeliti ta prva mesta. I nijanse }e
odlu~ivati da li }e neko biti prvi ili osmi. Mislim
da na{a reprezentacija uvek mo`e do medalje.
Bitno je pored njihovog znanja i kvaliteta ipak i
malo sre}e, da li }ete se na}i u polufinalu. Da
smo kompletni, smeo bi da potpi{em
da uzimamo medalju, mo`da ~ak i
zlatnu, ovako mora}e da se potrude. 

2. [panija, Francuska, Srbija,
Litvanija. Ove reprezentacije su ~etiri glavna kandidata, bez obzira na
to u kakvom su sastavu. Kao eventualno iznena|enje mogu da se
pojave neke zemlje sa Balkana, poput Slovenije, Hrvatske, Crne Gore. 

3. Neko od ovih igra~a koji nisu bili u reprezentaciji. Moram da se
ogradim jer ne znamo jo{ ko }e biti u timu. Mo`da }e \or|evi}
menjati koncepciju igre. Igrali smo malo br`e, mo`da }emo sada
organizovanije, ali to mogu samo da naga|am. Ali X faktor mo`e
biti neko od igra~a koji nisu bili toliko u reprezentaciji poput Lu~i}a,
Marjanovi}a, Milosavljevi}a, Lazi}a, Guduri}a....

Vladimir Preradovi}, Ve~ernje novosti

1. Da smo u kompletnom sastavu, sa
Joki}em i Bjelicom, Srbija bi bila prvi favorit za
zlatnu medalju i sve osim titule, preko
potrebne na{oj ko{arci, moglo bi se smatrati
neuspehom. Bez njih dvojice, a sa
Teodosi}em, bilo bi realno da se borimo za
zlato u okolnostima u kojima svim
vode}im reprezentacijama nedostaju
bitni igra~i. Bez Teodosi}a, osvajanje
bilo koje medalje predstavlja}e uspeh. I u ovakvom sastavu, bi}emo
kandidat za mesto na pobedni~kom postolju. 

2. [panija, Francuska i Srbija, tim redosledom. [ansu imaju i
Hrvatska, Turska, Letonija, Slovenija...

3. Bez vrhunske odbrane ne mo`emo da ra~unamo na zna~ajniji
rezultat. Dakle, to se podrazumeva. „X faktor“ je promovisati novog
lidera u odsustvu Teodosi}a, {to bi po prirodi stvari trebalo da pripadne
Bogdanovi}u. Naravno, nije dovoljno re}i „Bogdane, sada si ti vo|a
ekipe“. Potrebno je da se Bogdanovi} doka`e kao lider, kao {to je to
u~inio u zavr{nici sezone u Fenerbah~eu. Osim njegovih 20-ak poena i
sedam asistencija po me~u, potrebno je i da ostali klju~ni igra~i budu
na nivou svojih klupskih sezona. To su Jovi}, Kalini} i Kuzmi}.

Aca Ostoji}, Ko{ magazin
1. Posle svih otkaza i povreda realno je

o~ekivati da se plasiramo u polufinale.
Mislim da bi to bio lep uspeh, sve preko
toga bilo bi fenomenalno.

2. Francuska, [panija, Hrvatska i
Srbija - realno. Iznena|enje mogu biti
Crna Gora i Italija.

3. Ovo je klasi~no takmi~enje na
kome jedan pravi as mo`e da re{i
utakmicu, pa i da svoj tim dovede do
titule. Kao nekad Sa{a \or|evi}, ili Pau Gasol. Da je zdrav, takav bi
bio Ljulj, a treba obratiti pa`nju na Bogdana i Bojana Bogdanovi}a,
Marka Gasola, Nanda de Koloa, Nikolu Vu~evi}a, Luku Don~i}a i
Marka Belinelija. 

Vladan Tegeltija, SOS

1. U ovom trenutku
nezahvalno je prognozirati jer
se ne zna da li }e Nedovi} i
Kalini} mo}i da igraju. Ipak je
puno izostanaka, ukupno
osam. Verujem da mo`emo u
borbu za medalju.

2. [panija, Francuska,
Hrvatska i Litvanija, uz nas.

3. Zdravstveni bilten kod
nas najvi{e, ali i kod ostalih, te fizi~ka i mentalna sprema.
Popravnog nema od osmine finala, pa je potrebno dobiti dve
nokaut utakmice da bi se u{lo u borbu za medalju, ta~nije tri da bi
se uzela neka od medalja.

Ivan Bogunovi}, Mondo

1. Bez obzira na brojne povrede i
izostanke, imamo reprezentaciju
sastavljenu od igra~a u „najboljim
godinama“ (22-29), mahom
visokog ko{arka{kog IQ, sa
malo potencijalnih „rupa“ u
odbrani i malo onih koji nisu
pretnja u napadu. Problem je {to smo bez Teodosi}a, Joki}a i Bjelice
mnogo izgubili na polju kreativnosti i zato }emo morati da igramo
druga~ije (ru`nije) nego {to su ljudi navikli. Verujem da }emo do}i
do ~etvrtfinala, a onda }e mnogo zavisiti od toga kakav se „kostur“
takmi~enja napravi posle grupne faze. Sale \or|evi}, kao veliki
znalac i sada ve} iskusan i dokazan selektor, tako|e je jedan od
na{ih jakih aduta.

2. [panija, Francuska i Litvanija. Za nas bi bilo koja medalja na
ovom EP bila pravi mali podvig.

3. Forma. Ekipe koje stignu do polufinala odigra}e devet
utakmica za 17-18 dana. Pokazalo se da je nemogu}e igrati jako i
nadahnuto od po~etka do kraja ovakvog takmi~enja, va`no je biti
pravi od osmine finala i ~etvrtfinala.

Strahinja Klisari}, Mozzart sport

1. Drasti~no su smanjene {anse za
najve}i domet zbog brojnih povreda i
otkaza. Pre svega zbog Teodosi}a, pa potom
Joki}a i Bjelice. Bogdanovi} }e biti
preoptere}en. Jovi}eva uloga, kao i uloga
centara (pre svega Bobijeva), od
klju~nog su zna~aja. Polufinale bi
bilo uspeh u ovoj situaciji. Ina~e,
bez otkaza i povreda, Srbija bi bila
prvi favorit za zlato.

2. [panija. Ta~ka. Gr~ka je bila potencijalni favorit iz senke, ali bez
Adetokunba - to }e i}i ba{ te{ko. Litvanci imaju {anse jer znaju ovu
igru u du{u, Francuzi podmla|eni i slabiji nego ranije. Turska je
doma}in, znamo mi najbolje {ta to zna~i. Hrvatska mo`e daleko, i to
ba{, ne bih voleo da se sastanemo sa njima.

3. Delovalo je da }e {ampionat biti jedan od sna`nijih, ali zbog
brojnih povreda to sada izgleda potpuno druga~ije. Igra}e se
„fajterska“ ko{arka, ne o~ekujem visok nivo kvaliteta, a odbrana je
ta koja }e doneti trofej, kao {to se ina~e ka`e. Osim ako pobednik
turnira bude [panija. U tom slu~aju }e odlu~iti napad.

Nina Kolund`ija, B92

1. Da su Teodosi}, Joki} i Bjelica u timu
ubedljivo bismo bili prvi kandidat za zlato.
Me|utim, ja i dalje verujem u \or|evi}evu
ekipu i mislim da mo`emo do medalje. 

2. [panija je prvi favorit za titulu. To je
verovatno poslednje veliko takmi~enje
Paua Gasola koji je i pre dve godine
bukvalno sam doneo „crvenoj furiji“
titulu i verujem da }e `eleti da se
oprosti u velikom stilu. Ovaj put ima}e i pomo} mla|eg brata
Marka, tako|e NBA igra~a. Uz [paniju, Srbija je drugi favorit za trofej
i mislim da bi bilo veliko iznena|enje da se ne na|emo u borbi za
odli~ja. I Francuzi mogu do medalje, ali i Litvanci koji nekako uvek
vrebaju iz senke, ali uvek do|u do postolja. 

3. Odbrana i duga klupa nisu X faktor, oni se podrazumevaju. Za
na{ tim mogla bi da bude veza Bogdanovi} - Marjanovi} i njihova
saradnja na terenu. Pritom je na Bogdana pao ogroman teret vo|e
nakon otkaza Milo{a Teodosi}a zbog povrede, i sa tim }e morati da
se izbori.

Milan Nasti}, Kurir

1. Smatram da bi osvajanje neke od medalja
bio veliki uspeh, s obzirom na to da
reprezenatacija Srbija ima dosta problema sa
povredama i to glavnih igra~a.

2. Glavni favoriti su [panija, Litvanija,
Srbija, Francuska i iznena|enje mo`e da
bude Hrvatska.

3. Mnogi faktori mogu da uti~u na
plasman, od klupe, raspolo`enog
pojedinca, odbrane, pa do toga kakav dan ima reprezentacija. Ne
isklju~ujem ni sudijske odluke. Setite se samo kako smo izgubili od
Turske u polufinalu 2010. godine na Svetskom prvenstvu.

Biljana Kostre{, Sportski `urnal

1. Mislim da Srbija mo`e da dogura
daleko.  Bilo bi lepo da ode do zlata, koje je
velika `elja svih, ali s obzirom na sve
probleme koji su je pratili tokom priprema,
svaki uspeh moramo da slavimo kao zlato. 

2. Uz po{tovanje svih ostalih, ~ak i u
ovim alternativnim sastavima, favoriti su
ostali isti – [panija, Srbija, Litvanija,
Francuska…Hrvatska ima veoma zanimljiv
tim koji je pro{le godine po~eo da stvara
pobedni~ki mentalitet, Slovenija je za svako po{tovanje. Tu je i
Italija sa Etoreom Mesinom na klupi, pa Turska koja kao doma}in
uvek osvaja medalje. 

3. Ne ka`e se uzalud da se napad igra za publiku, a da odbrana
donosi titule. Bitan faktor je i duga~ka klupa. „Ne{to tre}e” je mo`da
i va`nije od svega- sre}a. Se}amo se trojke koju je Teodosi} u
Istanbulu 2010. pogodio u ~etvrtfinalu, sa skoro pola terena, preko
Garbahose, sa sirenom… Ali i onog nesre}nog pogotka koji smo
primili u fini{u polufinala sa Turskom, a koji nas je ko{tao medalje. 

1. Kako procenjujete {anse 
Srbije na predstoje}em EP?

2. Koje selekcije su najve}i 
favoriti za medalju?

3. [ta mo`e biti „x faktor“ 
presudan za plasman -
odbrana, „duga klupa“ 
ili ne{to tre}e?

Urednik dodatka: Zoran Pavi} 
Tekstovi: Nemanja Markovi}, Milica Radenkovi}, Zoran Pavi}
Foto: KSS, Stanislav Milojkovi}, Starsport, FoNet
Prelom: Aleksandar Milo{evi}
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oje prvo evropsko
prvenstvo koje sam
gledao u`ivo i sa
koga sam

izve{tavao bilo je u Beogradu
1975. Od tada sam nanizao 17
kontinentalnih {ampionata, ali
prvo koji pamtim, dodu{e samo
po insertima u ̀ urnalima
„Filmskih novosti“, jeste ono iz
Beograda 1961. kada je
Jugoslavija osvojila prvu
medalju - srebrnu. U deceniji
izme|u 1960. i 1970. sva
evropska prvenstva pratio sam
na TV tako da moja veza sa
ko{arkom traje skoro {est
decenija. Poslednjih 25 godina
`ivim i radim u [paniji, mada ne
bih mogao re}i da me je (samo)
ko{arka odvela u ovu zemlju ve}
moj celokupni novinarski rad.
Ipak, u [paniji sam najvi{e pisao
o ko{arci - ka`e za Danas
Vladimir Stankovi}, doajen
ko{arka{kog novinarstva u Srbiji.

Da li ste vodili evidenciju
koliko ste ko{arka{kih
medalja u karijeri „osvojili“
kao izve{ta~?

- Nisam, ali nije te{ko
prebrojati: tri zlata sa svetskih
prvenstava (1990, 1998, 2002),
po jedno olimpijsko zlato
(Moskva 1980), srebro (Atlanta
1996) i bronza (Los An|eles
1984), sedam zlata na
evropskim prvenstvima (1975,
1977, 1989, 1991, 1995, 1997,
2001), jedno srebro (2009),
jedna bronza (1999). Ako ne{to
nisam zaboravio, 15 medalja sa
tri najve}a takmi~enja. Ne
brojim juniorske i balkanske
{ampionate, univerzijade itd.

Bilo je uglavnom lepo biti
ko{arka{ki novinar, ali je bilo
slu~ajeva da se donose lo{e
vesti. Kada vam je, u tom
smislu, u karijeri bilo najte`e?

- Emotivno je najte`e bilo za
vreme Evropskog prvenstva
1999. u Francuskoj. Na{a ekipa
se spremala u nenormalnim
uslovima, dok je Srbija bila pod
bombama. ^ak je bilo pitanje

da li }e igrati jer se vodila
kampanja da se ne dozvoli
u~e{}e. U takvim okolnostima,
jo{ sa povre|enim
Stojakovi}em, bronzana
medalja bila je veliki uspeh.
Rezultatski, najte`e sam
podneo bruku na Olimpijskim
igrama u Atini 2004, 11. mesto
od 12 u~esnika, a tako|e i
Evropsko prvenstvo u Novom
Sadu 2005. kada se nismo
plasirali za zavr{nicu iako smo,
na papiru, imali mo}an tim.

Mo`da je te`e od svih lepih
trenutaka odabrati nekoliko
najlep{ih.

Bez konkurencije je Atina
1995, trijumfalni povratak na
tron posle trogodi{nje izolacije
zbog sankcija. Finale sa
Litvanijom bilo je nezaboravni
spektakl, festival ofanzivne
ko{arke, 96-90. Najbolje finale
koje sam gledao. Svaku medalju
pamtim po ne~emu: onu iz
1975. po Ki}inom ko{u protiv
Sovjeta u fini{u me~a, onu iz
Lije`a po Ki}inoj i Mokinoj
„odbojci“, onu iz Zagreba 1989.
po brutalnoj dominaciji, onu iz
Rima 1991. po tome {to je bila
poslednja „jugoslovenska“, iako

u zavr{nici bez Zdovca, onu iz
Atine 1995. po trijumfalnom
povratku, ono iz 1997. iz
Barselone po igri Sa{e
\or|evi}a, MVP prvenstva, ono
iz Turske 2001. po
superiornosti... Pamtim i srebro
iz Katovica 2009. jer je ozna~ilo
povratak na veliku scenu posle
godina stagnacije i nazadovanja.
One sa svetskih prvenstava
pamtim po dominaciji
kvalitetom (1990), bljesku

pojedinaca (\or|evi}, Rebra~a,
Bodiroga) 1998, drami sa
produ`etkom u Indijanapolisu
2002. u finalu sa Argentinom...
Olimpijade su posebna pri~a.

Inostrane kolege,
prirodno, nisu ba{
blagonaklono gledali na
periode dominacije ovda{nje

ko{arke. Kako ste im
obja{njavali fenomen na{e
{kole?

- Ne delim to mi{ljenje, mnogo
je vi{e onih koji su se iskreno divili
majstorstvu na{ih igra~a i znanju
na{ih trenera. Sigurno je bilo i
onih koji su bili zavidni,
ljubomorni, ponekad i
zlonamerni, ali ve}ina se divila,
po{tovala duh, ideju u igri,
majstorstvo na{ih asova, autoritet
na{ih trenera. Mnogo puta sam

bio u situaciji da obja{njavam
„tajne“ jugo-ko{arke, sistem
selekcije, rad sa mladima...

Nove tehnologije su posao
izve{ta~a umnogome
olak{ale, nije oduvek bilo
tako, posebno za novinare i
Srbije. Va{ notes je verovatno
pun ilustracija na tu temu.

- Danas je lako poslati izve{taj,
a nekad je jedino sredstvo bio
telefon, pod uslovom da se
uspostavi veza. Se}am se ~asova
o~aja u Moskvi uz telefon koji
satima nije zvonio jer redakcija
nije mogla da uspostavi vezu ni
preko me|unarodne centrale.
Sli~no je bilo i u Bugarskoj,
Rumuniji, Albaniji... Teleks je bio
korak napred, telefaks ogroman
napredak a internet „otkri}e
veka“...

Ko{arka{i i treneri umeju
da budu i preosetljivi na
novinarske kritike. Da li ste
imali slu~ajeve da su se na vas
zbog tekstova ljutili?

- Bilo je takvih slu~ajeva, ali
ne mnogo. Trebalo je da taj
uvre|eni bude mnogo sujetan
da bi se naljutio na mene jer je
moja kritika uvek bila

odmerena, nadam se i
argumentovana, nikada
zlonamerna. Trudio sam se
godinama da budem
objektivan i to mi je pomoglo
da ni posle skoro 50 godina u
novinarstvu nemam, ili bar
mislim da nemam, neprijatelje
u svetu ko{arke. Sigurno nisam
sa svima jednako blizak, ali
nema ko{arka{a, trenera,
funkcionera sa kojim ne
govorim. Ponosam sam {to su
mi (gotovo) sva vrata otvorena,
{to i u na{oj ko{arci ali i {irom
Evrope i sveta imam puno
prijatelja i kolega kojima uvek
mogu da se obratim za pomo}.

Evropska prvenstva su se
menjala po formatu i po
na~inu organizacije, nekada
su ih igrali vrhunski
„amateri“, sada je sve i
previ{e
„profesionalizovano“.
O~igledan je trend da se,
izostankom NBA igra~a,
verovatno veoma brzo i onih
koji igraju pod okriljem EKA,
Eurobasket marginalizuje.

- Ne svi|a mi se {to }e
predstoje}e evropsko prvenstvo
biti poslednje u dvogodi{njem
ciklusu. FIBA je napravila novi

kalendar i ukinula ritam
odr`avanja kontinentalnih
{ampionata koji postoji od prvog
igranog 1935. Evropsko
prvenstvo je oslabljeno
neigranjem brojnih zvezda, ali za
to su, uglavnom, krive povrede
koje su posledica napornih
sezona. Ni NBA ni Evroliga ne
brane igra~ima u~e{}e na
Evropskom prvenstvu ve} u
kvalifikacijama za svetsko 2019.
koje po~inju u novembru. Za taj
problem se znalo od kada je
objavljena ideja FIBA o kalendaru
sa „prozorima“, ali problem nije
re{en i sada eskalira. Ideja FIBA o
propagandnom delovanju
nacionalnih selekcija preko
utakmica kod ku}e je u su{tini
dobra, ali problem je {to nije
realna. Bojim se da }e sve biti
kontraproduktivno, odnosno da
}e se zbog poreme}ene
ravnote`e kvaliteta za svetski
{ampionat plasirati neke zemlje
koje su, objektivno, slabije od
onih koje su ka`njene zato {to
imaju igra~e u NBA i Evroligi. To
nije propaganda ko{arke, nego
suprotno.

Kako vidite {anse Srbije na
Eurobasketu u vremenu
o~igledne izgradnje „novog
ko{arka{kog poretka“? Ko }e
se najbolje sna}i u ovoj
„vanrednoj situaciji“?

- Povrede kroje poredak, ali
po{to gotovo niko od favorita
ne dolazi kompletan situacija je
manje-vi{e ista za sve. Srbija je
me|u onima koji su najvi{e
pogo|eni jer nama fali vi{e od
polovine prve petorke,
Teodosi}, Bjelica, Joki}. Do
izra`aja }e do}i du`ina klupe,
odnosno kvalitet onih igra~a
koji su obi~no popunjavali
roster i dobijali minute „na
ka{i~icu“. To je i {ansa da se
nametnu, da iskoriste svoju
{ansu. Mislim da je realno da se
borimo za medalju, kao i
prethodne tri godine na
takmi~enjima na kojima je
ekipu vodio Sa{a \or|evi}. Bar
njemu le`i Istanbul... 

INTERVJU: Vladimir Stankovi}, bard ko{arka{kog novinarstva, izve{ta~ sa 17 Eurobasketa

Najte`e je bilo u Francuskoj ¥99.
M

“Najte`e sam podneo bruku na Olimpijskim
igrama u Atini 2004, 11. mesto od 12
u~esnika, a i EP u Novom Sadu 2005.
kada se nismo plasirali za zavr{nicu iako
smo, na papiru, imali mo}an tim

Sa Arvidasom Sabonisom na
Eurobasketu u Sloveniji 2013.
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PARALELNI INTERVJU: Aleksandar \or|evi}, selektor ko{arka{ke reprezentacije Srbije, i
Vojislav Lazarevi}, predsednik Izvr{nog odbora i generalni direktor Piraeus banke u Srbiji

Mora da se igra svim srcem
Ko{arka nije samo sport. To je pri~a o motivaciji, o potrazi za snagom, o timskom duhu. I iznad svega, o
uspesima. Jer, da bi se bilo koji tim popeo na tron osim talenta, potrebno je mnogo odricanja, rada, ali i
emocija i mentalne snage. Ali, pre svega - dobar lider. 
Sli~na pravila va`e i u biznisu. O kakvoj je vezi re~, govore dvojica na{ih uspe{nih menad`era - selektor srpske
ko{arka{ke reprezentacije, Aleksandar \or|evi} i Vojislav Lazarevi}, predsednik Izvr{nog odbora i
generalni direktor Piraeus banke u Srbiji, zvani~ne banke Ko{arka{kog saveza Srbije.

Specijalno za ~itaoce „Danasa“ postavili smo im nekoliko pitanja:

1.
\or|evi}: Ne postoji pravilo ili knjiga po
kojoj trener ta~no zna kako da motivi{e
ekipu, svi su na~ini legitimni, ako
doprinose uspehu. Jedan primer koji
mogu da navedem je onaj pred
polufinalnu utakmicu s Francuskom na
Svetskom prvenstvu. Bio sam u
svla~ionici i pripremao se za taj poslednji
motivacioni govor pred izlazak na teren.
^uo sam da su igra~i pu{tali razne pesme,
a jedna od njih zaparala mi je u{i. Bila je to
„Svim srcem“ Beogradskog sindikata.
Onda sam upotrebio tu frazu da ih
motivi{em i mnogo puta sam pomenuo

da mi igramo svim srcem, da oni igraju
svim srcem i da }emo tako uspeti.

Lazarevi}: Pred tim treba staviti
realne ciljeve, koji su dosti`ni, ali ujedno i
izazovni. Samo tako tim mo`e do}i do
visina na kojima nikada ranije nije bio.
Izazov je tu da im daje dodatnu
motivaciju.

2.
Lazarevi}: Vi{e sam pobornik
nagra|ivanja nego korektivnih mera. One
moraju da postoje, ali treba praviti tim
koji je motivisan, okupiti ljude koji ̀ ele da
rade.

\or|evi}: To je sli~no kao kada ste u
{koli. Ako vas profesor pohvali, bi}ete vi{e
zainteresovani za napredak i za u~enje.
Tako je i kod nas. Ako postoji rezultat, ako
je vidljiv, mlad ~ovek koji ga je ostvario
o~ekuje da bude nagra|en. Da li }e to biti
novac ili lepa, topla re~, iskreno „bravo“,

nema razlike. Nagra|ivanja su potrebna u
bilo kojem aspektu ̀ ivota, posebno u
sportu, koji se meri rezultatima.

3.
\or|evi}: Kada se uspostavi na pravi
na~in, kada je prihvate ~lanovi tima,
shvate ton, kada znaju da procene {ta i
kako im je re~eno, kako I za{to dobijaju
pohvale i kritike, direktna komunikacija
im mnogo zna~i. Treba biti koncentrisan
na potrebe i zahteve ~lanova tima, i samo
tako }ete imati mogu}nost da i vi pred
njih postavljate zajedni~ke potrebe i
zahteve. Mogu}e je posti}i odre|ene

uspehe i bez takve komunikacije, ali je to
dosta te`e. Mogu da saslu{am savet bilo
koga, ali moja odluka je moja stvar i moj
cilj je da ubedim sve da je odluka dovoljno
dobra za ekipu.

Lazarevi}: Jednostavno je: lider mora
da bude dostupan i da jasno obrazlo`i
svoje zahteve. Ljudi bi trebalo lako da
do|u do njega, da shvate {ta se tra`i i da
im bude apsolutno jasno za{to se ne{to od
njih tra`i.

4.
Lazarevi}: Lider je u biznisu kao trener
u ko{arci. Mora da rukovodi svojim
igra~ima. Ako se pojave nesuglasice u
timu, on je tu da ih re{ava. On mora da
razgovara sa svakim ~lanom tima, da bi se
videlo kako funkcioni{u i da li ima
problema.

\or|evi}: Sla`em se, lider mora da se
uklju~i u re{avanje nesuglasica i drugih

problema. U na{em sportu izuzetno je
sna`an uticaj atmosfere u svla~ionici, ali i
uticaj direktnih odnosa izme|u igra~a.
Kada postoji problem, treba uraditi sve da
se ~lan ekipe „otvori“, da se upoznaju
njegove mane, vrline i ljudski kvaliteti, jer
igra~, ako se to ne postigne, ne mo`e da
dostigne maksimum i problemi ostaju.
Insistiram, provociram i tra`im od igra~a
u kojima prepoznam kvalitet da

prepoznaju gre{ku, da i oni uti~u na
re{avanje problema. Naravno, taj kvalitet
mora da bude prepoznat od grupe ljudi s
kojima se radi. To nije samo igra~ki, ve} i
ljudski kvalitet. A to je preko potrebno za
uspeh u sportu. 

5.
\or|evi}: Emocije su potrebne u na{em
sportu. Uvek sam bio ~ovek koji vodi sebe
emocijama. Mo`da sam zbog toga mnogo
puta pravio i gre{ke, ali sam i donosio
prave odluke.

Lazarevi}: ^lanovi tima trebalo bi i
privatno da se dru`e, ali ne i da prelaze
granice profesionalnosti koje bi uticale na
posao i rezultate.

6.
Lazarevi}: Talenat se poka`e sam od
sebe. I u biznisu i u sportu. On se lako
uo~i, ali ga potom treba negovati,
nadogra|ivati, obu~avati, ve`bati, raditi
na njemu, investirati u njega. Ako verujete
u ljude i u njihov talenat, i posao }e
cvetati.

\or|evi}: Ja uvek volim da ka`em da
teren ne la`e. Brzo se prepozna ko koliko
mo`e i ko koliko zna. Svi mogu da
postanu veliki igra~i, ali re|i su oni koji
postaju {ampioni. Taj ekstra talenat je
potreban u svakodnevnom radu, on ovaj
sport ~ini {ampionskim. 

1.
Kako
motivi{ete svoj
tim?
2.
Jesu li 
nagra|ivanja
neophodna 
za uspeh?
3. 
Koliki je zna~aj
otvorene 
komunikacije?
4. 
Kako re{avate
nesuglasice u
timu?
5.
Ima li mesta
emocijama u
poslu kojim 
se bavite?
6.
Kako 
prepoznajete
talenat?

Lazarevi}: Verovatno su samo Litvanija i Srbija zemlje u kojima je ko{arka prvi, najpopularniji sport. To
je na{ {ampionski sport. A Piraeus banka je institucija koja `eli da sara|uje sa {ampionima, i zato smo
napravili saradnju s Ko{arka{kim savezom. Napravili smo saradnju na dve godine, a nadamo se da }e biti
produ`ena i dalje.

Kako ocenjujete saradnju s Ko{arka{kim savezom? 

\or|evi}: Moja o~ekivanja mogu biti samo
ve}a od onoga {to je ve} ostvareno. Znate da
smo u finalu sa Sjedinjenim Ameri~kim
Dr`avama na Svetskom prvenstvu i Olimpijskim
igrama osvojili srebrnu medalju. Ne samo moja
o~ekivanja, nego i moj cilj mo`e da bude samo
ne{to iznad toga.

[ta o~ekujete na
Evropskom prvenstvu?
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o{arka je moja pro{lost,
sada{njost i budu}nost. Prva
se}anja su vezana za
neverovatne ko{arka{e kao {to

su Ki}anovi}, Slavni}, Dalipagi} i sve druge
`ive legende koje su igrale za reprezentaciju
Jugoslavije. Op~injen njihovim lucidnim
re{enjima na terenu, po~injem i sam da
igram basket u kraju sa drugarima.
Naravno da svako ko je igrao basket tri na
tri zna da tu nema popu{tanja ni ro|enom
bratu, pa sam kao i ve}ina iz moje
generacije ostavio krv, znoj i suze na
mnogim terenima u Beogradu. Tu sam i
shvatio da Kubertenova re~enica ‘’Va`no je
u~estvovati’’ va`i samo za malodu{ne i
gubitnike. 

Najva`nije je bilo pobediti i ostati na
terenu za basket na terenu Po{tara kod hale
Pionir jer je ve} ~ekala slede}a ekipa koja
igra isklju~ivo sa pobednikom. Mentalitet
na{ih ko{arka{a je upravno takav, tj.
pobedni~ki, i nije ni ~udo da od Jugoslavije
do Srbije imamo igra~e koji su tako uspe{ni
jer ovde kada se rodi{ prvo {to nau~i{ jeste
da je pobeda u basketu ili ko{arci lep{a i od
zalaska sunca na obali mora. 

Bilo je i neverovatnijih poraza kao onaj
1986. godine od SSSR-a, kada je SFRJ
pokazala prve znake krize na ko{arka{kom
terenu, a ve} 1987. godine je i sama dr`ava
po~ela da puca posle Osme sednice. Ali, dok
se reprezentacija stabilizovala i 1988. godine
osvojila srebro na Olimpijadi, zatim 1989.
godine zlato na Evropskom prvenstvu i zlato
1990. godine na Svetskom prvenstvu, na{i
tada{nji politi~ari su pokazali da nemaju niti
pamet niti viziju velikih stratega poput
kultnog Aleksandra Nikoli}a. 

Tako je i poslednji {ut premijera Ante
Markovi}a koji je mogao da odlu~i o pobedi
jedne neverovatne zemlje bio blokiran od
nacionalisti~kih osrednjih igra~a koji su sa
klupe uleteli na politi~ki teren i rasturili
ekipu ko{arka{kih genijalaca koja bi i
~uvenom Drim-timu pokazala {toseve i
ko{eve koje nisu videli u ̀ ivotu. @al za tom
utakmicom ostaje, ali ko{arka{ki bogovi
poput Saleta \or|evi}a, Bodiroge, Paspalja,
Divca, Zorana Savi}a i svih ostalih majstora

su nam u narednom periodu vratili veru u
savr{enstvo sporta za koji smo bogomdani.
Njihove titule na Evrobasketu 1995, 1997 i
2001. godine i na Svetskim prvenstvima
1998. i 2002. godine spadaju u sam vrh
kreativnosti moderne ko{arke i pamti}e se
za vek vekova. I {to je najbitnije osvajali su
najvredniju medalju ba{ onda kada nam je
trebao melem za du{u zbog ve~nog
nezadovoljstva sistemom u kome ̀ ivimo.
Zato ova ekipa pod vo|stvom Nacionale
Saleta ima veliku odgovornost da nastavi
tradiciju osvajanja zlatnih medalja ba{ onda
kada nam je te{ko i ~emerno kao sada, jer
ba{ onda nam i najvi{e treba ne{to da se
vinemo do neba. 

o{arka{i su nas razmazili.
Vremenom je po~elo da se
podrazumeva da smo svetska sila,
pa je sve ispod medalje postalo

neprihvatljivo i nedovoljno dobro. Nedostaje
nam razumevanja, tra`imo krivca i upiremo
prstom a zaboravljamo da su nam sportisti
donosili radost kada niko nije i da bi bar zbog
toga morali imati malo vi{e kredita kod nas. 

Kao i cela nacija ne zaboravljam 1995.
godinu i finale sa Litvanijom, Danilovi}evo
zakucavanje, Sabonisove suze.... Dok sam
odrastao nije bilo igrica i igraonica, umesto toga
uzimali bismo loptu i be`ali napolje. Uvek je bilo
najlak{e skupiti dru{tvo za basket. Se}am se da
smo imali ko{ koji je bio postavljen nasred ulice
tako da smo svako malo morali da se sklanjamo
zbog kola, a ja sam tada hteo da budem
\or|evi}. U tim mra~nim vremenima, osim
sportista malo {ta i malo ko nam je donosio
radost. Ipak, kult ko{arke nije tada stvoren, on je
postojao mnogo du`e jo{ od 40-ih godina i
prvog velikog takmi~enja na kome smo se
pojavili. Ve} tada smo znali da smo talentovan
narod i da je na{a {kola prepoznata u celom
svetu. Divljenje koje se u tom posleratnom
periodu rodilo traje i danas i ne}e nestati -
jednog dana pri~a}e se o Teodosi}u
i ovoj ekipi kao {to mi pri~amo
o Saletu I Danilovi}u.

Od 2000-ih dru{tveno-
politi~ke okolnosti menjale
su se u nekoliko navrate
ali veza izme|u nacije i
reprezentacije nije. Kada
smo pobedili Amerikance
2002. u Indijanapolisu,
toliko sam sko~io da sam
udario prst na nozi pa
sam narednih deset minuta
vikao zbog bola i usput se
radovao. To su ti momenti
koji se pamte i koji nas i dan-
danas sve povezuju. Iako mi se
sada kada sam stariji de{ava da
poneku va`nu utakmicu
propustim zbog obaveza,

reprezentacija ume da me vrati u detinjstvo. Za
razliku od tog vremena kada sam sedeo ispred
televizora sa tatom, sada volim da pogledam
utakmice sam. Koncentri{em se kao da sam ja
na terenu, kao da od mene zavisi rezultat, pa na
kraju i njihove pobede i poraze do`ivljavam kao
svoje, {to je jedan poseban ose}aj.

Jedino {to o~ekujem od reprezentacije na
ovom Evropskom prvenstvu jeste da ko god na
kraju iza|e na teren da sve od sebe. Sticajem
okolnosti znam koliko je Milo{ Teodosi}
umoran od cele sezone, koliko mu zna~i nastup
u reprezentaciji i koliko je jedva ~ekao da do|e
da igra za nacionalni tim. Sada kada je morao
zbog povrede da otka`e, odmah su po~ele
spekulacije. Mi smo uvek ponosni kada neko
zaigra u NBA, predstavljaju}i nas u najja~oj ligi
na svetu, ali nemamo razumevanje ako taj neko
mora da presko~i jedan reprezentativan ciklus
da bi sebi obezbedio karijeru. Bez ̀ elje da
ulazim u pojedina~ne odluke, pomenuo sam
Teodosi}a, koji se toliko puta odazvao pozivu
selektora. A {ta }emo sa ljudima koji se jo{ nisu
dokazali u nacionalnom dresu a mo`da su u
pravu? Oni su tek u nemilosti navija~a. Svakako
onog trenutka kada Teodosi} bude dao neku
novu trojku ili imao neku fenomenalnu

asistenciju koju }emo prepri~avati
godinama, sve }e se ovo zaboraviti.

Do tada bih voleo kada bi ljudi
obratili malo pa`nju na to {ta
govore. 

Prolaze}i pripreme
ko{arka{i su pokazali da treba

imati poverenja u njih i da
ne treba dovoditi u pitanje
njihovu ̀ elju i sposobnost
na ~elu sa Saletom
\or|evi}em. ̂ ak i da ne
budu me|u prva tri tima,

zaslu`ili su podr{ku i
strpljenje jer pogotovo od
slede}e godine, kada budemo
imali pet NBA igra~a, bi}emo
jo{ ja~i a Amerika }e opet

pasti jednog dana. 

POGLED SA TRIBINA

Prljavi Inspektor Bla`a

Zlato
uvek
kad je
te{ko

K

K

“Ovde kada se rodi{ prvo {to
nau~i{ jeste da je pobeda u
basketu ili ko{arci lep{a i od
zalaska sunca na obali mora

POGLED SA TRIBINA Aleksandar Radoji~i}, glumac

Hteo sam da 
budem \or|evi}
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